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« راضیه حسینی استاد برگزیده المپیاد قرآنی

در تمام کارهایم قرآن کتاب راهنماست

« معرفی نرم افزار زلال معرفت برای تلفن های همراه

زلال معرفت در فضای مجازی

 همراستایی 
دولت و ملت

ســفر نمایندگان دولت یازدهم به شهرستان نتوانست 
توقعــات عمومی را بــرای پیگیــری مطالبات عمومی 
برآورده کند حتی به وجود آمدن حاشیه هایی باعث شد 

که این سفرها از جنبه منفی به یاد ماندنی شود.
تلاش دولت روحانی بر این است که به جای وعده های 
احمدی نژادی تنها بر اســاس بودجه هــا و برنامه های 
مصوب، در سفر استانی با مردم رودرو شود اما این اتفاق 
خــوب می تواند اثر منفی بر مردمــی بگذارد که عادت 
کرده اند خواسته های شان ریز و درشت خود را مستقیما 

از دولت مردان و حاکمان بخواهند.
به نطر می رســد حق با مردم است که ناراضی باشند زیرا 
همیشــه گفته شده شما قدمی بردارید تا دولت هم قدم 
بردارد اما آیا قدمی مثل ورزشــگاه محبی قدم کوچکی 
اســت و یا چرا مرکز ناباوری خیرساز گراش در چاله های 
اداری گیــر کند و مرکز ناباوری جهرم را دولت بســازد. 
MRI گراش را خیرین با منت بر سرشان بخرند و بودجه 

MRI بیمارستان لامرد از الان کنار گذاشته شده باشد.
ایــن ســفر می تواند تجربــه ای برای ســفرهای آینده 
مســئولین به شهرستان باشد. ســفری که رویکرد های 

دولت تدبیر و امید را نشان داد.
الف. کمک به جذب سرمایه گذاری و خیرین باید از حالت 
شعاری خارج شده و دولت و نمایندگان آن عملا نشان 
دهند که راه برای ســرمایه گذاری و فعالیت های خیریه 
باز است. بخشــی از این کار استفاده از توان مشاوره ای 
مدیران ادارات برای همســو کردن دیــدگاه خیرین با 
برنامه های توسعه ای دولت است. خیرین معذوریت های 
خــاص خود را برای ارتباط با نهادهــای دولتی دارند و 
این کار مســئولین محلی اســت که این ارتباط ها را به 

وجود بیاورند.

یادداشت

گفتگو
معرفی

« محمد خواجه پور
«عضو شورای سیاست گذاری
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۴ ادامه در صفحه

 گفتگوی با علی اصغر حسنی رییس شورای شهر گراش
 در آستانه ی نامزدی انتخابات مجلس

۳شورا ترمز من شد

میزبانی از حاملان وحی

2

اصناف آماده انتخابات 
اصناف گراش تا پایان اردیبهشت مهلت دارند برای 
عضویت در هیات مدیره اتحادیه های صنفی ثبت نام 

کنند.
اداره صنعــت، معدن و تجارت شهرســتان گراش 
آگهی دعوت از داوطلبین عضویت در هیات مدیره و 
بازرس اتحادیه را منتشر کرد. انتخابات اتحادیه های 
ده گانه از ابتدای خردادماه به صورت هفتگی برگزار 
می شود تا در نهایت در تیرماه انتخابات اتاق اصناف 

شهرستان بین روسای اتحادیه ها برگزار شود.
ده اتحادیه فعال شهرستان عبارت اند از: ۱- اتحادیه 
تعمیرکاران اتومبیل، موتور سیکلت و لوازم یدکی 
2- اتحادیــه خرازان ۳- اتحادیه خواربار فروشــان 
۴- اتحادیــه درودگران و فلــز کاران ۵- اتحادیه 
فروشندگان پوشاک ۶- اتحادیه فروشندگان لوازم 
التحریر، عــکاس و خدمات رایانه ۷- اتحادیه لوازم 
الکتریکی، لوله و اتصالات ۸- اتحادیه لوازم خانگی 
و مبل فروشــان ۹- اتحادیه مصالح فروشان، لوازم 
بهداشــتی ســاختمان و ابزار و یراق ۱۰- اتحادیه 

نانوایان،چلوکباب و ساندویچ فروشان.
اداره صنعــت، معدن و تجارتــاز کلیه اعضاء واجد 
شــرایط که داوطلب عضویت در هیــات مدیره و 
بازرس اتحادیه صنف مربوطه به خود می باشــند، 
دعوت کرده اســت، برای ثبت نام و اعلام داوطلبی 
به مدت ۱۵ روز از تاریخ ۱۷ اردیبهشت ۹۴ تا پایان 
وقت اداری ۳۱ اردیبهشت با همراه داشتن مدارک، 

به اداره صنعت، معدن و تجارت  مراجعه کنند.
در حال حاضر آهنعلی حسین شــیری رییس اتاق 

اصناف شهرستان گراش است.

گراش



محصول موسسه فرهنگی-هنری هفت برکه گراش
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از افتتاحیه تا اختتامیه پنجمین المپیاد قران و عترت دانشجویان

میزبانی از حاملان وحی

گفتگو با راضیه حسینی نفر سوم بخش ترتیل اساتید المپیاد علوم قرآنی :

در تمام کارهایم قرآن کتاب راهنماست

 زلال معرفت 
در فضای مجازی

ممکن است برای شــما هم پیش آمده باشد که درگیر 
سوال های مذهبی و اعتقادی باشید که هنوز جوابی برای 
آن پیدا نکرده اید برای رفــع این ابهامات نرم افزار زلال 
حکمت مجموعه ای از کارشناسان را گرد هم آورده است 

تا به این سوالات پاسخ دهند. 
و  اســت  نرم افــزار  ایــن  طــراح  عابــدی،  روح الله 
حجت الســلام حمید نجاتی، رئیس دانشــکده ی علوم 
پزشــکی نیز به عنوان یکی از برنامه ریزان و مدیران این 

نرم افزار فعالیت دارد. 
روح الله عابدی در مورد  نرم افزار زلال حکمت می گوید:» 
در فاز اول و آموزشی این طرح که با حدود ۵۰ کارشناس 
شــروع شد ، حدود ۳۰ هزار مشاوره و پاسخ به سوالات 
انجام شــد که تاثیرات فوق العاده مثبتی در مخاطبین 
داشت و انگیزه این گروه را برای توسعه و ادامه کار صد 
چنــدان کرد و اما در حال حاضــر این نرم افزار نزدیک 
به بیســت هزار نفر کاربر دارد کــه در مدت یازده  ماه 
نزدیک به ۳۰ هزار مشاوره انجام شده است. از شهرستان 
گراش نزدیک به هیجده نفر از خواهران و برادران طلبه 
و دانشجو در این برنامه به عنوان کارشناس حضور دارند 
که به صلاحدید حجت الســلام نجاتی در تخصص های 
مختلف مشغول مشاوره و پاسخگویی هستند که تعداد 

این افراد در حال افزایش است.« 
این نرم افزار به گونه ای طراحی شــده که فضایی شبیه 
بیمارستان های علوم پزشکی دارد و طلاب و دانشجویان 
آموزش دیده در شاخه های مرتبط با علوم انسانی در این 
سیستم پذیرفته می شوند.  با توجه به حساسیت مشاوره 
و عدم تجربه کافی مشاورین این فعالیت تحت کنترل و 
نظارت اساتید با تجربه انجام می شود. این نظارت باعث 
ارتقای علمی کارشناســان و در عین حال پاسخگویی 

دقیق به کاربران می شود. 
در کنار این مشــاوره ها، کارشناســان در کلاس های 
آموزشــی مشــاوره جهت بالا بردن توانایــی ارتباطی 
و مشاوره ای شــرکت می کنند. شــیوه عملکرد پروژه 
فرهنگی زلال معرفت به این صورت اســت که فضایی 
برای ارتبــاط نزدیک تر با مخاطبیــن فراهم می کند؛ 
مهم تریــن انگیزه ورود افراد به جامعه مجازی مســاله 
ســهولت ارتباط با افراد مختلف است. این سیستم این 
امکان را با اســتفاده از افراد متدین و دارای صلاحیت 
که از طریق شــبکه اجتماعی این طرح، ســاماندهی 
شــده اند فراهم می کند که در هر لحظه هر فرد ایرانی 

بتواند با یک دوست متدین و آگاه به مسائل گفت وگو 
کند. 

از دیگر عملکرد های این نرم افزار،ایجاد فضای آموزشی 
است، در این سیستم کلاس هایی در زمینه کلیدی ترین 
عناوین فقهی، اعتقــادی و اخلاقی به صورت صوتی یا 
ویدیویی ایجاد می شــود که کاربر با گذراندن هر دوره 
می تواند اطمینان داشته باشند که این مساله برای آنان 

کاملا مرتفع شده است. 
ایجاد انواع مشاوره های تخصصی نیز از دیگر ویژگی های 
زلال معرفت محســوب می شــود؛  برای هر ایرانی این 
امکان فراهم می شــود که در 2۴ســاعت و ۷ روز هفته 
با یک انسان عالم و کارشــناس در زمینه های مختلف  
اعتقــادی فرهنگی و اجتماعی در ارتباط باشــد و قادر 
خواهد بود به عنوان یک دوست امین و مشاور هر مساله 
را با او در میان بگذارد و از او مشورت بگیرد و حتی دردو 

دل کند و یا وقت خود را با او سپری کند. 
ایجاد شبکه ای ارتباطی با حذف جنبه های جنسیتی و 
برقراری ارتباطی انسانی به این صورت که در این شبکه 
اشــخاص با هم ارتباط ندارند بلکه شــخصیت ها با هم 

ارتباط خواهند داشت. 
عدم پاســخگویی به نیــاز روز افزون نســل جدید به 
چگونگی اســلامی زیستن و از طرفی وجود پاسخ هایی 
انحرافی و غیر دینی بســیار متنوع،عدم وجود فضایی 
برای ارتباط نظارت شــده برای آمــوزش غیر تئوریک 
و عملــی کارشناســان و ارتقای تجربه و ســطح دید 
آن ها، اقبال روزافزون اقشار مختلف جامعه به دریافت 
معارف نورانی اهل بیت)ع( و لزوم پاســخگویی به این 
درخواســت ها با بالاترین کارایی، وجود امکانات بسیار 
گســتره برای ارتباط با افراد و انتقــال معارف نورانی، 
وجود پتانســیل عظیم از کارشناســان تعلیم دیده در 
حوزه و دانشــگاه و انگیزه آن ها برای فعالیت در حوزه 
تبلیغی ، از جمله مواردی است که ضرورت وجود این 

نرم افزار را نشان می دهد. 
اهدافی که این نرم افزار دنبال می کند از بین بردن فاصله 
فیزیکی و در دسترس قرار دادن دانشمندان و کارشناسان 
علوم دینی برای عموم افراد جامعه، ساماندهی مشاورین 
و ایجاد یک شــبکه بزرگ از مشــاورین با تخصص های 
مختلف، جهت دهی برنامه علمی و مطالعاتی کارشناسان 
براســاس نیاز های روز جامعه، ایجــاد فرصت تبلیغ و 

مشاوره برای تمام فارغ التحصیلان علوم اسلامی است. 

هفته پر جنب و جوش 
امدادگران هلال احمر

گریشنا: فرا رسیدن هفته هلال احمر، روزهای پرکاری را 
برای اعضای این جمعیت به وجود آورد. دیدار کارکنان 
هلال احمر با امام جمعه، اجرای طرح کاروان سلامت در 
روستاهای حسین آباد و بشیرآباد، شرکت در نماز جمعه 
و برپایی نمایشــگاه و ایستگاه ســلامت در این محل از 
مهمترین فعالیت های اعضای جمعیت هلال احمر در این 

هفته بود.
در روز پنجشــنبه، هفدهــم اردیبهشــت ماه، رئیس و 
کارکنان جمعیت هلال احمر شهرستان گراش به همراه 
تعدادی از امدادگران، داوطلبان و مربیان سازمان جوانان 
با حضور در دفتر حجت الاســلام و المسلمین حسینی، 

امام جمعه گراش، با او دیدار و گفت وگو کردند.
کاروان ســلامت جمعیت هلال احمر گراش متشکل از 
یک نفر پزشــک عمومی، یک نفر کارشناس دارویی و 
شش نفر داوطلب،با همراه داشتن دارو که توسط خیرین 
تهیه شده بود، با دو خودرو به حسین آباد و بشیرآباد در 

۱۱۰ کیلومتری مرکز شهرستان رفتند.
روز جمعــه، هجدهم اردیبهشــت ماه و در اولین روز از 
هفته هلال احمر، واحد امداد و نجات جمعیت هلال احمر 
گراش اقدام به برپایی نمایشگاه عکس و ایستگاه سلامت 
)انجام فشار خون، تست خون و وزن( در محل برگزاری 

نماز جمعه کرد.

  

ششصد بیمار زیر چتر 
بنیاد بیماری های خاص 

گریشنا: ششصد بیمار به ویژه بیماران دیابتی و سرطانی 
زیر پوشش بنیاد بیماران خاص باب الحوائج گراش قرار 
گرفته اند. تعدادی از اعضای بنیاد در برنامه ی نشست و 
هم اندیشی بیست ویکم اردیبهشت در سالن اجتماعات 

دانشکده ی علوم پزشکی گراش گرد هم آمدند.
دکتر بهمنی، رئیس دانشکده ی علوم پزشکی گراش در 
این مراســم  با اشاره به خدمات و تدابیر دولت و وزارت 
بهداشــت که در ســال ۹۴ به اجرا درخواهد آمد؛ بیان 
کرد: »تداوم حفاظت مالــی مردم در مقابل هزینه های 
درمانی، ساماندهی موسســات پزشکی و ارائه دهندگان 
خدمــات درمانی از قبیل آزمایشــگاه ها، ایجاد زنجیره 
نظارت، توســعه ی بخش های مراقبت های ویژه، بهبود 
کارآیی و اثر بخشــی بیمارستان ها، اســتقرار داروهای 
شــیمی درمانی در مراکز پیش گیری و درمان، توســعه 
زیر ساخت های بخش تشخیص و درمان بیماران خاص، 
تشــکیل کمیته ی بیماران صعب العلاج، توجه و افتتاح 
بخش دیالیز و ... از جمله اهدافی است که دولت و وزارت 
بهداشــت و از جمله حوزه ی بهداشــت و درمان گراش 

سعی دارد آن را به مرحله ی اجرایی شدن برساند.«
بشارتی، معاون آموزشی دانشکده ی علوم پزشکی با بیان 
این کــه بیماری قلبی و عروقــی دومین عامل مرگ و 
میر محسوب می شود، اظهار داشت: »فشارخون، چربی 
خون، اســترس، ارث، کم تحرکی و ... از جمله عواملی 
است که بیماری های قلبی و عروقی را تشدید می کند.« 
او در ادامه توصیه هایی در مورد راه های پیشــگیری از 

ابتلا به بیماری های قلبی و عروقی ارائه داد.
موضوع صحبت هــای دکتر خلفی نژاد در این مراســم 
حول محــور بیماری های خــاص می چرخید. او گفت: 
»بیماری های دیالیزی، تالاســمی، هموفیلی، ســرطان 
و دیابت و ... در گــروه بیماری های خاص قرار دارند؛ و 
اما شــایع ترین بیماری در کل منطقه دیابت اســت که 
ذائقه ی مردم و تمایل به شــیرینی و کم تحرکی در ابتلا 
و شــیوع این بیماری بی تاثیر نیست. آزمایش قند خون 
در چهل سالگی، ورزش و رژیم غذابی مناسب از جمله 
راهکارهایی اســت که می تواند از ابتــلا به این بیماری 

جلوگیری کند.«
دکتر لطافت در این جلسه گزارش عملکردی از نحوه ی 
تشکیل انجمن حمایت از بیماران خاص باب الحوائج )ع( 
ارائه داد و تصریح کرد: »این انجمن از ســال ۹۰ افتتاح 
شد و تاکنون ششصد بیمار تحت پوشش دارد که از این 

بین ۳۴۰ نفر به بیماری دیابت، ۴۰ نفر به   
MS و ۱۹۰ نفر به بیماری سرطان مبتلا هستند.«

دکتر صفری، پزشــک اورژانس از دیگر سخنرانان این 
مراسم بود. تیم والیبال گراش جوان که در مسابقه ای با 
لباس و آرم انجمن بیماری های خاص شرکت کرده و به 
مقام اول رسیده بود در این برنامه، مدال و  کاپ قهرمانی 

خود را به این انجمن اهدا کرد.
در پایان مراســم خانم رهنورد متنی در مورد تالاسمی 

ماژور خواند.

خبر

پنجمین المپیاد قرآنی سراسر کشور 
روز سه شــنبه اول اردیبهشت ماه در 
علوم  دانشکده  همایش های  ســالن 
پزشکی گراش افتتاح و صبح جمعه، 
چهارم اردیبهشت ماه به اتمام رسید. 
در ایــن المپیــاد ۱۷۶ دانشــجوی 
دانشــکده های علوم قرآنی به صورت 
شــفاهی، کتبی و ارســال آثار و در 
ســه بخش دانشــجویان، کارکنان 
و اســاتید رقابــت کردنــد. مجتبی 
فردفانی، احمدرضا سالاری و راضیه 
حســینی ســه نماینده گــراش در 
میان برگزیدگان بودند. فردفانی که 
دانشجوی دانشکده علوم  قرآنی مشهد 
اســت در بخش حفظ بــه مقام اول 
دانشجوی  سالاری  احمدرضا  رسید، 
بندرعباس در حفظ 2۰  دانشــکده 
جز ، سوم شد، و راضیه حسینی نیز 
رتبه سوم بخش ترتیل اساتید خواهر 
را به دست آورد.در بخش های جانبی 
نیز طاهــره  عالی زاده مقام اول بخش 

عکاسی را به دست آورد.

افتتاحیه̡ 
در آییــن افتتاح این مراســم،دکتر 
نجاتی رییس دانشکده علوم و معارف 
قرآن کریم گراش، در سخنانی کوتاه 
بــا خیر مقــدم به دانشــجویان 2۱ 
دانشــکده علوم قرآنی سراسر کشور 
گفــت: »امیدوارم با یــاری حاملان 
و قاریــان قرآن بتوانیــم گامی برای 

گسترش فرهنگ قرآنی برداریم.«
دکتر صــادق اســتوار، نایب رییس 
دانشکده نیز پیام آیت الله ناصر مکارم 
شیرازی راجع به این المپیاد خواند. 
حجت الاســلام و المسلین سید رضا 
حسینی امام جمعه گراش در سخنان 
خود در این مراســم گفت:»بهترین 
شفای انسان قرآن است. ما در استفاده 

از قرآن بسیار قصور کرده ایم.«
علــی اصغر فــرودی فرماندار گراش 
نیز با معرفی شهرستان گراش برای 
مهمانان و دانشجویان حاضر تصریح 
کرد:»ایــن کار یــک نقطــه عطف 
در فعالیت هــای فرهنگــی و قرآنی 
شهرستان محسوب می شود. ویژگی 
مــردم شهرســتان ولایت پذیری و 

دین مداری آنان است.« 

اختتامیه̡ 
در مراســم اختتامیه؛ شعاعی معاون 
قرآن و عترت دانشــگاه علوم قرآنی و 
دبیر المپیاد، از میزبانی دانشگاه علوم 
و معارف قرآن کریم در جشنواره قرآن 
و عترت دانشــجویان سراســر کشور 
در آبان ماه ســال جــاری خبر داد و 
گفت:»در سال جاری به یاری خدا این 

مسابقات در قم برگزار خواهد شد.«

دبیر پنجمیــن دوره المپیاد قرآن و 
عترت دانشــگاه علوم و معارف قرآن 
کریم اظهار کرد:»در حاشیه برگزاری 
مســابقات شــفاهی ۶ محفل قرآنی 
در ارگان هــای مختلف و 2 همایش 
آموزشی برای مردم گراش و لارستان 
و مجموعــاً ۸ برنامــه جانبی قرآنی 

برگزار شد.
شــعاعی ضمن قدردانی از کســانی 
که در برگزاری باشکوه تر این رویداد 
قرآنی زحمت کشیدند، گفت: هیئت 
داوران این دوره از مسابقات همگی از 
اساتید برجسته کشور چه در بخش 
برادران و چه خواهران تشکیل شده 

بودند.
به گزارش ایکنا، در ادامه این مراسم 
رشید جعفرپور، مشاور معاون فرهنگی 
وزارت علــوم نیز در این مراســم از 
تشــکیل دو مرکز آموزش و پژوهش 
عالی قرآن کریم در وزارت علوم خبر 
داد و گفت:» این مراکز هم اکنون در 
حال تدوین رشــته ها و سرفصل های 
مختلف حوزه آموزش و پژوهش قرآن 

است تا آن ها را ساماندهی کند.«
وی همچنین به فعالیت های تبلیغ، 
ترویج و فرهنگ سازی در حوزه قرآنی 
وزارت علوم اشــاره کرد و افزود:»در 
این حوزه حــدود 2۵۰ کانون قرآن 
وعترت فعال در دانشگاه های دولتی 
داریم که عمــده فعالیت های آن ها 
از نوع فرهنگســازی، تبلیغ و ترویج 

است.«
جعفرپــور با بیــان اینکه شــورای 
هماهنگی فعالیت های قرآن و عترت 
در دانشــگاه ها نیــز در حال فعالیت 
درباره  گفت:»برنامه ریــزی  اســت، 
جشــنواره ها و مســابقات قرآنــی و 
مباحث تبلیغی و ترویجی نیز در این 

شورا شکل می گیرد.«
مشاور معاون فرهنگی وزارت علوم با 

یادآوری اینکه دانشگاه علوم و معارف 
قرآنی یکــی از دســتگاه های فعال 
در این شــورا اســت، گفت:»اعضای 
دیگر شــورا دانشگاه هایی مانند آزاد، 
پیام نور و غیره اســت اما با توجه به 
فعالیت های ویژه ای که دانشگاه علوم 
و معارف قرآن کریم در حوزه قرآن و 
عترت دارد، سهم نسبتاً خوبی به این 

دانشگاه اختصاص یافته است.«
جعفرپور با بیان اینکه دانشگاه علوم و 
معارف قرآن کریم در بخش آموزش 
نمایشگاه های بین المللی قرآن حضور 
پررنگی دارد، افزود: »این دانشــگاه 
یکی از دانشــگاه های فعال در بحث 
ســال  قرآن  بین المللی  نمایشــگاه 
گذشته بود و امسال نیز به یاری خدا 
این فعالیت ها با قوت خود ادامه پیدا 

خواهد کرد.«
مدیر کل شــورای گسترش و توسعه 
آمــوزش وزارت علــوم با اشــاره به 
برگزاری المپیاد قرآنی دانشگاه علوم و 
معارف قرآن ابراز امیدواری کرد:»این 
المپیــاد آن امتیازاتــی کــه برای 
المپیادهای علمی تعریف شده است، 
داشته بلکه بالاتر از سایر المپیادهای 

دیگر هم است.«
این مراسم آیت الله  آخرین سخنران 
احمد عابدی، رئیس دانشگاه علوم و 
معارف قرآن کریم بود که با اشاره به 
برگزاری این المپیاد عنوان کرد:»تمام 
این جلسات قرآنی برای آن است که 
انس ما با قرآن کریم بیشتر شود البته 
تنها یک مرحلــه انس، حفظ، قرائت 
و ترتیل قرآن کریم اســت و مراحل 

دیگری نیز وجود دارد.«
رئیس دانشــگاه علوم و معارف قرآن 
کریم با بیان این سوال که خداوند در 
سوره مکی دستور جهاد می دهد؟ و 
معنای جهاد در این سوره ها چیست؟ 
گفت:»آمریکایی ها و دشمنان اسلام 

برخی هــا به صورت کامــلًا مغرضانه 
قرآن را می ســوزانند و به ساحت آن 
بی احترامی می کنند بهانه شــان این 
اســت که در قرآن کریم آیات جهاد 
بیان شــده اســت و به همین دلیل 
چنین اقداماتی را مرتکب می شوند.«

وی افزود:»در پاسخ به آنان باید گفت 
که در انجیل کنونی مسیحی ها کلمه 
شمشــیر به کار رفته است در حالی 
که در قرآن کریم اصلًا کلمه ســیف 
وجود نــدارد در حالی که در انجیل 
آنــان از لفــظ شمشــیر دو لبه نیز 
استفاده شده است؛ دوم اینکه با توجه 
به مباحثی که مطرح شــد، جهاد در 
قرآن به معنای جنگ و مقاتله نیست 
زیرا خداوند در شــرایطی دستور به 
جهاد می دهد که مســلمانان اجازه 
جهاد نداشتند. معنای جهاد در قرآن 
کریم، صبر، بردباری، تحمل و داشتن 
ارزش ها و فضیلت های اخلاقی است.«
آیت الله عابدی در بخش پایانی سخنان 
خود با بیان اینکه زمینی جهت احداث 
ساختمان جدید دانشکده علوم قرآنی 
گراش اختصاص یافته اســت، گفت: 
»دوســتان خیر این شهرستان قول 
مساعد دادند که این ساختمان برای 
مهر سال ۹۵ آماده خواهد شد که در 
صورت عنایــت وزارت علوم و انتخاب 
هیئت علمی مناسب، می توان در این 
دانشکده رشته های کارشناسی ارشد 

راه اندازی کرد.«
آیت الله عابدی رییس دانشگاه علوم 
قرآنی به همراه معاونان خود، ســید 
شورای  رییس  حســینی  حســین 
گســترش وزارت علوم، محمدصادق 
رادیــو فرهنگ،  رحمانیــان رییس 
آیت الله شــیخ رضا زاهدی موسس 
دانشــکده علــوم قرآنی گــراش از 
مهمانان ویژه برنامــه پایانی المپیاد 

بودند.

نمایشگاه̡ 
مســابقات،  ایــن  حاشــیه ی  در 
نهادهای  فعالیت های  از  نمایشگاهی 
قرآنی، فرهنگی و مذهبی شهرستان 
برگــزار شــد. در قســمتی از ایــن 
نمایشــگاه در دو چــادر مربوط به 
گراشــی  زنان  هلال احمر،  جمعیت 
شیرینی های محلی پختند و در بخش 
دیگر که مؤسسه قرآنی قمر بنی هاشم 
آن را اداره می کرد، کودکان نقاشــی 
کشــیدند. مرضیــه قدســی، غرفه 
مؤسســه قمر بنی هاشم که زیر نظر 
ســازمان تبلیغات اســلامی گراش 
فعالیــت دارد را اداره می کرد. برای 
بخش  در  فاطمیــون،  مجمع القرآن 
برادران حجت  الإســلام و المسلمین 
بصیــری و در بخــش خواهران هم 
صفرپور اداره غرفه را بر عهده داشتند. 
صفرپور هدف از برگزاری و تشــکیل 
این غرفه را جــذب و تربیت نیروی 

قرآنی و حفاظ قرآنی دانست. 
زهرا محمودی، مســئول مؤسســه 
قرآنــی بیت الزهرا، گفــت:»در این 
نمایشگاه سه غرفه به نام های قرآن 
بخوانید و گواهــی بگیرید عفاف و 
حجاب و غرفــه ی آموزش یونولیت 
داشتیم و کلاسی هم برای آموزش 
قرآن ویژه بی ســوادان توسط دبیر 
مجرب در نظــر گرفتیم.« غرفه ی 
کتابــت قرآن بــا مدیریــت خانم 
پرویــن و غرفــه  ی تدبــر درقرآن 
بیت النور  قرآنی  مؤسســه  نظر  زیر 
به نمایش گذاشــته شــد. مؤسسه 
فرهنگــی مذهبی گروه ســلام نیز 
غرفــه ای در راهروی ســمت چپ 
این ســالن راه اندازی کرده بود که 
هدف از تشکیل این مؤسسه تربیت 
سرباز امام زمانی است. مسئول این 
مؤسســه در شهرستان گراش حاج 
آقا نادری اســت. مؤسسه فرهنگی 
بــا مدیریت محمدعلی  هفت برکه، 
کتاب هایی  غرفه ای  در  شامحمدی 
با قدمت چندین ساله را به نمایش 
گذاشــته بــود که برخــی از آن ها 

دست نویس بودند.  
غرفه ی دیگر نیز توسط اعضای پایگاه 
چهارده معصوم )ع( گــراش، پایگاه 
فاطمیــه )س(و پایــگاه الزهرا )س(  
فعالیت داشــت و کارهای اعضاء به 
صورت نمایشــگاهی در معرض دید 
گرفت.غرفه ی  قــرار  بازدیدکننده ها 
بعدی مربوط به فرهنگ سرای آفتاب 
تابان شــهرداری گــراش با مدیریت 
فاطمه خواجه بــود. در غرفه ای زیر 
نظــر حوزه علمیــه باقرالعلــوم و با 
مدیریت انصاری، محصولات فرهنگی 

و مذهبی ارائه شد. 

راضیه حسینی با پوشه ای پر از تقدیر نامه به دفتر موسسه وارد شد. 
او توانسته است رتبه سوم بخش ترتیل اساتید خواهر درپنجمین 
المپیاد قرآن و عترت دانشکده های علوم قرآنی رابه دست آورد واین 
بهانه ی خوبی بــود تا با تماس تلفنی او را برای گپ و گفت وگویی 
کوتاه و دوستانه به دفتر موسسه دعوت کنیم.حسینی، متولد سال 
۶۱، حافــظ کل قرآن کریم و مدرس در دانشــکده ی علوم قرآنی 
گراش است و لیسانس  تکنولوژی و نرم افزار کامپیوتر دارد. حسینی 

در حال حاضر در عکاسی جام جم مشغول به کار است.
از چه سالی کار حفظ قرآن را شروع کردید؟  �

ســال ۷۹ حفظ قرآن را شــروع کردم و در ســال ۸۱، حافظ کل 
قرآن شدم. 

تا به حال موفق به کسب چه عناوین و مقام هایی شده اید؟ �
درسال ۸۳-۸۴، از طرف جمعیت هلال احمر در مسابقات کشوری 
حفظ جز های قرآن یک بار به مقام دوم و بار دیگر به مقام ســوم 
رســیدم. در حفظ کل قرآن نیز،زیــر نظرجمعیت هلال احمر در 
مسابقات کشــوری موفق به کسب مقام اول شدم. در سال ۸۶ در 
مســابقات حفظ کل قرآن ویژه ی کارمندان علوم پزشکی که در 
خوزســتان برگزار شد، اول شدم. و در مسابقاتی که از سوی اوقاف 
در سال های متوالی برگزار می شد حدود شش یا هفت بار در استان 
به مقام دوم و سوم رسیده ام. و سه بار در رشته ی حفظ به مرحله ی 

کشوری راه پیدا کرده ام. 
و از دیگر مقام هایی که به دســت آوردم، سال ۹2، کسب مقام اول 
در حفظ 2۰ جز دانشــگاه آزاد که در گیلان برگزار شد و مقام اول 
کشــوری در حفظ پنج جز از طرف دانشگاه علوم پزشکی، کسب 
مقام اول در سطح استان در مسابقه ای که سازمان تبلیغات متولی 
آن بود و از آن جا توانســتم به مرحله کشــوری راه پیدا کنم. این 
قسمتی از مقام های بود که در خاطرم مانده است و بقیه را می توانیم 

در این پوشه خودتان ببینید.
به نظر شما فعالیت های قرآنی در گراش در چه سطحی  �

است؟ 
 اگر از لحاظ امکاناتی مثلا با قم و مشــهد مقایسه کنیم در سطح 
پایین قرار دارد ولی در گراش استادی که مثلا مخصوص صوت و 
لحن باشد به هیچ وجه نداریم و خانم رنجبران که هستند هم اهل 
اســتهبان اند و در حال حاضر به استخدام آموزش وپرورش گراش 
در آمده اند ولی او هم جایی تبلیغ نمی کند. ما فقط خانم رایگان را 
داریــم که در لار فعالیت دارد و بعضی اوقات در گراش نیز کلاس  
برگزار می کند، ما در قسمت قرآنی نیاز فراوانی به استاد خوب داریم، 

البته این کمبود در بخش خانم ها بیشتر محسوس است. 
و مشکل دیگر چندگانگی بین بخش های قرآنی در شهرستان است 
که با هم هماهنگ نیستند و متاسفانه تا جایی که در جریان هستم 
زیاد با هم همکاری ندارند و هر کســی به فکر پیشــرفت خودش 
است. حتی یک بار هم کنار هم جلسه ای تشکیل نداده اند که ببینند 
مشکلشان چیست؟ و اگر همه یکدست شوند مطمئنا راه پیشرفت 
هموارتر می شود. پیشنهاد من این است که با اجرای مسابقات قرآنی 

به صورت ماهیانه در بین موسسات قرآنی به حافظان انگیزه دهند، 
فکر می کنم در گراش پتانسیل  و استعداد های خوبی وجود دارد ، 
چه قاری و چه مرتل و یا حافظ ولی باید به این افراد بها داده شود. 

از شما به عنوان مدرس دانشــکده می پرسیم در حال  �
حاضر وضعیت دانشکده علوم قرآنی چگونه است؟ 

اساتید ســطح بالا و خوبی دارد و در این قسمت مشکلی نیست. 
خودم هم در قسمت حفظ با بچه ها کار می کنم. ولی از دانشجویان 
انتظار بیشتری برای استقبال داریم. استقبال دانشجویان کم است. 
با این که خود دانشــگاه های علوم قرآنی هم به شکل های مختلف 
دانشجویان را تشــویق می کنند ولی دانشجویان انگیزه  ی زیادی 
ندارند و فکر می کنند با پیشرفت نرم افزارها خیلی راحت می توانند 
قرآن را در موبایل یا لپ تاپ خود داشته باشند اما واقعیت این است 
که وهابیون و غرب سعی دارندکه در قرآن دست ببرند اما حافظان 
می توانند جلوی این کار را بگیرند.و پیامبر اکرم)ص( نیز در احادیث 

مختلف مسلمانان را به حفظ قرآن سفارش کرده اند. 
رابطه شما با قرآن؟ �

آنقدر با قرآن مانوســم که اگر جایی فراموش کنم کتاب قرآن را با 
خود ببرم حس بدی دارم و معمولا سعی می کنم در تمام کارهایم 

از قرآن به عنوان کتاب راهنما استفاده کنم. 
این ارتباط در زندگی شــخصی شما چه تاثیری داشته  �

است؟ 
بالاخره تاثیرات خود را دارد. خدا هم فرموده اند:» الذین آمنو علی 
بذکرالله و تطمئن القلوب«به یاد من باشید تا دلهایتان آرام گیرد.
یکی از موثرترین و زیباترین تاثیرهایی قرآن، ایجاد آرامش است. و 
البته حفظ قرآن باعث می شــود حافظه قوی تر شود و کاربرد های 

دیگری در همه ابعاد زندگی دارد. 

برگزاری پنجمین المپیاد قرآنی در گراش «برگزاری پنجمین المپیاد قرآنی در گراش- عکس: حجت عابدی «برگزیدگان پنجمین المپیاد قرآنی «غرفه های نمایشگاه  المپیاد قرآنی- عکس ها: محمد رستم پور «

گزارش تصویری

خبر اول

یادداشت

عکس: مجید افشار «

« فاطمه یوسفی

مصاحبه
« فاطمه یوسفی
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محصول موسسه فرهنگی-هنری هفت برکه گراش

بازدید شهردار از شهرک ایمان- عکس ابوالحسن حسینی «فوتبالیست های مدارس گراش با  مهدی مهدوی کیا- عکس ارسالی: محسن افشار «بازدید  فرماندار از پروژه های عمرانی نیمه تمام- عکس: حجت عابدی «پخش مستقیم دعای ندبه گراش از شبکه یک سیما- عکس: رستم پور «

افســانه: از ســوالی که این روزها زیاد از شما پرسیده  �
می شود شــروع می کنیم برای انتخابات دوره ی بعد مجلس 

نامزد خواهید شد؟
حســنی: در خصوص انتخابات هنوز تصمیم قطعی نگرفته ام 
باید شــرایط گــراش و منطقه را بســنجم. مــا از این خلا 
چهارســاله ی عدم نمایندگی خیلی ضربه خورده ایم و همه ی 
کارها و طرح هایی که از قبل داشــته ایم متوقف شده است از 
جملــه بحث های محدوده که باید تکمیل اش کنیم. هم برای 
بحث کل خود منطقه که شــامل ارتقای اوز به شهرستان که 
تا مرحله ی نهایی آن پیــش رفتیم و ارتقای بخش بنارویه و 
جویم باهم که وزارت کشــور موافقت کرده است ولی به علت 
عدم تفاهم خودشان انجام نشد. با همه این موارد هنوز تصمیم 

قطعی نگرفتم. 
افسانه: در دوره ی قبل شما با مشکل رد صلاحیت از سوی  �

شورای نگهبان برخورد کردید. فکر می کنید این دوره مشکل  
پابرجاست؟

حســنی: من تقریبا یکی دو ماه پیش بعد از یک مدت به شــورای 
نگهبان مراجعه کردم، چیز خاصی نبوده اســت و فقط براســاس 
گزارش ها بود که خودشان هم می گفتند که این گزارش ها را ملاک 
قرار نداده ایم و خیلی هم تأسف می خوردند که چرا تا به حال مراجعه 

نکرده اید و دفاع نکرده اید. 
افسانه: دلیل رد صلاحیت را رسماً چه چیزی اعلام کردند؟ �

حسنی: بهتر است بحث نشود ولی بیشتر سیاسی بود.

نه اصول گرا هستم نه اصلاح طلب̡ 
افســانه: یک بخش از کار مجلس کار سیاسی است. اگر  �

بخواهید خودتان را نزدیک به یک گروه سیاســی بدانید، 
گرایش سیاسی شما چیست؟

حسنی: نه اصولگرا هســتم و نه اصلاح طلب. ولی الان دولت آقای 
روحانی اعتدال را دنبال می کند، من هم بیشتر به اعتدال تمایل دارم. 
در دوره قبل هم من به صورت مستقل رفتم مجلس و به اصولگرایی 
گرایش داشــتم و الان به این نتیجه رسیده ام که این ها فقط برای 
خودشــان است. ولی تا وقتی او در مجلس است از رای اش استفاده 

می کنند و الان روش من و فکر من به اصولگرا ها نمی خورد. 
افسانه: معمولا نماینده های مجلس بعد از دوران نمایندگی  �

به عنوان مدیرکل یا مشاور وزیر مشغول می شوند. چرا این 
اتفاق برای شما نیافتاد؟

حسنی: وزارت خانه بهداشت و جمعیت هلال احمر و چند جای دیگر 
به من پیشنهاد کردند ولی من دیگر روحیه ام خسته بود و خانواده ام 
هم حاضر نبودند بمانند و استخاره هم کردم و به همین دلیل به شهر 
خودم آمدم تا بتوانم بیشتر کار کنم. چون هر کاری هم که بکنید به 
اسم دیگران تمام می شود. الان هم راضی ام. درست است که هنوز 

در شورا نتوانسته ایم که کار آنچنانی بکنیم. 
افسانه: در حال حاضر شغل رسمی شما چیست؟ �

در حال حاضر من مشاور رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز هستم و 
طرح شهر سلامت شیراز را دنبال می کردیم. 

دوره قبل از زندوی حمایت کردم̡ 
افسانه: موردی که شاید کار گراش را در انتخابات سخت  �

کند، اتفاقی  است که در دوره قبل افتاد و اختلافاتی که وجود 
داشت. جمع بندی شــما از آن فضا چیست و نقش شما چه 
بود؟ چون بعضی ها معتقدند که اگر شــما از یکی از این دو 

گروه حمایت می کردید این مشکلات بوجود نمی آمد؟ 
حسنی: البته این اختلاف موقعی پیش آمد که من تایید نشدم. اگر 
تایید شده بودم گراش از سری قبل هم یکپارچه تر بود. ولی متاسفانه 
این اتفاق افتاد با جو سیاســی و سفارش هایی که به مسئولین رده 
بالای کشور شد. ما باید از بین بد و بدتر یکی را انتخاب می کردیم. 
من فقط می توانستم برای گراش تصمیم بگیرم و نمی توانستم برای 
کل منطقه تصمیم بگیرم. تا ساعت هشت صبح روز انتخابات با من 
تماس می گرفتند که تصمیمت چیست؟  ما با آقای فردوسی دوست 
و برادریم. ولی تا به حال هیچ کار مدیریتی انجام نداده بود و فراتر از 

گراش کاری انجام نداده بود. 
افسانه: ولی شما نقشی ایفا نکردید و اعلام نکردید. من  �

شب انتخابات که مردم روبه روی خانه شما اجتماع کرده بودند 
تماس گرفتم ولی هنوز تصمیم شما معلوم نبود؟

حسنی: نه. ما بعد از ظهر از زندوی حمایت کردیم. آن روز دو به بعد 
تصمیم گرفتیم و آن ها هم با هیأتی به خانه مان آمدند. ما صحبت 
کردیم و گفتم که اگر ایشــان قول دهد که تمام کارهایی که شروع 
کرده ایــم را تمام اش کنــد. از او قول گرفتم. و با این قول در همین 

جلسه از او حمایت کردم و در سایت هم زدم.
افسانه: بعد از سایت تان پاک کردید �

حســنی: به خاطر جوی که توی گراش بوجود اومد که چرا از غیر 
بومی حمایت می کنید.

افسانه: برای انتخابات این دوره با زندوی ارتباط دارید؟ �
حســنی: بله. حتی الان هم با هــم ارتباط داریم و تلفنی صحبت 
می کنیم. مردم فکر می کنند کــه ما جنگ و دعوا داریم ولی ما 
باهم صمیمی صمیمی هستیم. حدود چند ماه پیش آقای زندوی 
گفت که می خواهی چکار کنی؟ و من هم گفتم که هنوز تصمیم 
نگرفته ام. اگر که تصمیم گرفتم و مردم همکاری کردند، می آیم و 
یک رقابت دوستانه هم داریم. اگر همکاری نکردند هم من به نفع 

شما به کنار می روم. 

روی محدوده بخش هم اعتراض داشتیم̡ 
افسانه: چرا همان زمان شهرستان شدن مساله محدوده  �

شهرستان گراش هم حل نشد؟
حسنی: آن موقع هم روی محدوده 
بخشــمان اعتراض داشــتیم. به 
همیــن دلیل نه در تقســیمات 
کشوری و نه  در تقسیمات استانی 
و نه در وزارت کشور خط نخورده 
بــود و محدوده باز بــود و وزارت 
کشــور و اســتان به این نتیجه 
نرسیده بودند که خط بزنند و ما 
محدوده تعیین شــده نداشتیم. 
چون ما از قبل اعتراض می کردیم. 

اتفاق  � بعدش  خب  افسانه: 
تثبیت محــدوده نیفتاد. الان 
فکر می کنید امیدی هست که 
ما بتوانیم محدوده مان را پس 

بگیریم؟
حسنی: بله. الان شهرستان اعلام 
شد. تا آخرین روزی که خودم هم 
نماینده بودم بحثی از محدوده نبود. 

که  � بود  بحثی  یک  افسانه: 
آن زمــان اوز و بیرم از گراش 
محدوده  ما  حداقل  شد،  جدا 

مان را تثبیت کنیم. 
حســنی: منظور من این است که بحث محدوده توسط لار مطرح 
نمی شــد که بگویند اینجا مال ماست و این ها. اما بر اساس بخش 
بود. بخاطر همین هم بود که طرح گراش تصویب نمی شد. بخاطر 
این که هم تشــکیلات جدید شــهرداری گراش و هم تشکیلات 
شــهری لار به این مرتبط بود که مرز بین لار و گراش مشــخص 
شود. یعنی دو تا شهر از لحاظ تشکیلات طرح جامع شان تصویب 
نمی شــد. مجبور بودند که این محدوده را حفظ کنند. از سال ۴2 
پره های بالاسرخ قانونا محدوده گراش و لار تصویب شد. روزی که 
برای بخش تصویب شد، رودخانه بین لار و گراش مرز لار و گراش 
مشخص شد. آن موقع دو معتمد محلی از لار معرفی کرده بودند و 
این مرز اعلام شد. الان هم دوباره تغییر دادند. تا زمانی که من به 

مجلس رفتم همین مرز بخش هم  مصوب نشده بود. 
افســانه: مبنای تعیین محدوده شهرستان چه مواردی  �

است؟
مرز بر مبنای ســه آیتم است. ۱.سند های ثبتی 2. منابع طبیعی. 
۳. عرفی، ثبتی همه اش به نفع ماســت. مثلا ما یک سند مربوط 
به ســال۱۳2۰ داریم در کوند به نام کوند گراش به ثبت رســیده 
است. حتی مثلا مرغداری لار که زده اند استعلام از منابع طبیعی 
گــراش زده اند. ســال ۱۳۷۶ تمام منابع طبیعی را به مســکن و 
شهرسازی واگذار کردند. با وجود اینکه همه این ها آن زمان مربوط 
به شهرستان لارستان بوده است، سندی که برای اینجا صادر شده 
است نوشته سه میلیون متر مربع از دشت لاغر گراش تا کوندگراش. 
منابــع طبیعی هم همه اش به نفع ماســت. در مورد عرفی چند 
نفر که اگر بخواهید نام می برم به 
گراش خیانــت کرده اند. در کوند 
زمین هایی کــه گرفته اند اگر یک 
ســند به نام گراش داشــتند الان 
تحویل داده اند و به ۵۰ سند به نام 
لار تبدیل شده. چون لاری ها دارند 
این زمین ها را می خرند تا ویژگی 
ثبتی گراش را زیر ســوال ببرند. 
اســتاندار گفت که چه عیبی دارد 
که زمین شما را بخرند. گراشی ها 
هم می آیند و زمین شــیرازی ها 
را می خرند. ولی من گفتم که ما 
می گوییم بخرند ولی ثبتی گراش 
باشــد. گفت همه مال یه استان و 

یک کشوریم. 
مورد  � در  نظرتان  به  افسانه: 

می رسیم  نتیجه ای  به  محدوده 
یا نه؟

حســنی: به نتیجه می رسیم. من 
دیگر تمایلی به مجلس رفتن ندارم. 
چون کار سیاســی ســخت است. 
یکی از اهــداف اصلی من همین 
است. این حتما انجام می شود ولی 

مردم هم باید همکاری کنند. هر کاری هزینه دارد. 

اشتباه کردم وارد شورا شدم̡ 
افسانه: خب برویم سراغ شورا. الان فکر می کنید در این  �

مدت چه قدر پیشرفت داشته ایم؟ 
حسنی: من از خودم راضی نیستم. یعنی اشتباه کردم که وارد شورا 
شــدم. اگر خودم تنها بودم این طور نبود ولی خب در شورا همه 
زحمت می کشــند ولی آن ها یک ترمز شدند .من روی شعار هایم 
هســتم ولی آن ها عمل نکرده اند. طرح ها خوب است ولی جلوی 

خیلی از آن ها را گرفته اند. حالا می گویند که هزینه و..... می شود 
و از این جور موارد. بلوار معلم رو شروع کردیم.  باند دیگرش را هم 

شروع می کنیم.
افسانه: این مســاله حرف آن هایی را ثابت نمی کند که  �

می گویند شما تک روی می کنید؟ 
حســنی: اگر تک روی می کردم الان همه پروژه ها انجام شده بود. 
برای مثال پارک بانوان که طرحش آماده است وگرنه الان در دست 

اجرا بود ولی چون تکروی نمی کنم مانده است. 
افسانه: فکر نمی کنید که آن ها می خواهند قانونی تر عمل  �

کنند؟
حسنی: مگر ما کاری غیر قانونی انجام داده ایم؟

افسانه: مثلا تونل کوه سیاه چه ربطی به شورا دارد که شما  �
چند بار اعلام کرده اید؟

حسنی: نه آن کاری به شــورا ندارد. ولی مثلا پروژه گراش مال آقای 
بخشی۱۰ هکتار زمین در نظر گرفته ایم. تفاهم های قبلی انجام شده 
است. ۱۰۵ هزار متر زیربناست. مجوز هم از سازمان زمین گرفته ام که 
فقط با ۷ درصدش یعنی هفت هزار متر آن موافقت شده است. این کم 
است و دوباره با استاندار جلسه داشتیم که این بشود ۳۵۰۰۰ متر برای 

ایجاد ساختمان و بقیه هم فضای سبز و آب نما و از این موارد. 
افســانه: طرح های زیاد مثلا بیش از چهل موردی که در  �

نماز جمعه اعلام کردید باعث نمی شود که تمرکز شورا روی 
موضوعات از بین برود؟

حسنی: طرح خیلی از این ها آماده است. یا طرح پارک بانوان که الان 
دو ســه ماه است که تمام شده. یعنی چندبار مطرح کردند و مورد 
تایید واقع نشــد که تا دوران مهندس قائدی این طرح تمام شد. یا 
طرحی که از آلمان آمده و خیلی جالب است و امکانات زیادی دارد. 
ولی متاسفانه خیلی طول کشید و مشکل بعدی هم نداشتن بودجه 
بود. بودجه مصوب سال ۹۳ شش میلیارد بود. ما این را مطرح کردیم 
که بخش خصوصی هم وارد شود. ولی جز این یک پروژه در هیچ کدام 

کمکی نکردند. 

به خاطر نظر مردم به قائدی رای دادم̡ 
افسانه: عملکرد شهردار قبلی را چگونه می بینید؟  �

حسنی: آقای مهندس قائدی از لحاظ عمرانی نه خوب خوب بود 
و نه بد بود. درســت است که چند تا پروژه بلوار و این موارد اجرا 
شد.ولی کار زیرساختی خاصی را انجام نداده بود. در بخش اداری 
و هزینه کردن ضعیف بود. مثلا هیچ کنترلی بر کارکنان نداشت. 
مثلا ما بعضی کارها را می دیدیم ولی نمی توانســتیم اخراج شان 
کنیــم. در بحث مالی هم مثلا برای پروژه هــزار تومانی ۱2۰۰ 
تومان هزینه می کردند که اگر با کنترل می شد با ۳۰۰ تومان به 
سرانجام می رسید. درست است که درآمد جذب می کردیم ولی 
به راحتی در بخش هزینه ها تلف می شد که برای همه آن ها هم 

مدرک داریم. به خاطر همین هم بعضی ها دوباره رای ندادند.
افسانه: ولی وقتی من خبرش را گرفتم گفته بودند که همه  �

رای داده اند.
حســنی: بله. این مسائل مال بعد بود که البته بعضی ها هنوز هم 
ناراضی بودند. ولی من موافق بودم. مردم هم می گفتند که قائدی 
باید بماند و ما هم به عنوان نماینده مردم بودیم و باید طبق نظر 
مردم عمل کنیم و مجبور شدیم. و در حکم هم نوشتیم تا اطلاع 
ثانوی. یعنی هر وقتی می تواند باشد. ولی یک سال طول کشید. 

ما هم از زحمات ایشان تشکر می کنیم. 

پرونده برگ سبز 2۸ میلیارد تومان است̡ 
افسانه: پرونده برگ سبز مطهر به کجا رسیده است؟ �

حسنی: کار کارشناسی آن تمام شده و دو سه نفر بیشتر نمانده اند 
که گزارش کارشناس دادگستری تمام شود. ۷۰۰ نفر درگیر بودند 
که تعداد زیادی  مستقیما با نجفی در ارتباط بودند و بعضی ها هم 
به وسیله واسطه. در ابتدا بحث ۳۰۰ میلیارد بود. مثلا من پول دادم 
دست شما، شما داده اید دست یکی دیگر و دیگری داده دست نجفی. 
این چهار بار حســاب شده بود با کار کارشناسی مشخص شد مبلغ  
حدود 2۸ میلیارد بوده اســت. نمی دانم چطوری اسم من وارد این 
پرونده شــد بیشتر جو سازی علیه من بود. پول ها به حساب نجفی 
رفته اســت نه به حساب برگ سبز مطهر. شما پولی بیاورید که به 
حساب برگ سبز مطهر واریز شده باشد. وقتی یک ریال به حساب 
برگ ســبز نرفته است و همش به حساب نجفی رفته پس نباید از 
شــرکت برگ سبز مطهر شکایت کنند بلکه باید از نجفی شکایت 
کنند. من هم به کســی نگفته ام که برو و بــه این ها پول بده. من 
کســی را تشویق نکرده ام. پول خود من هم رفته است.  این پرونده 
پیچیدگی زیادی دارد که بعد از پایان دادگاه کامل برای شما و مردم 

تشریح می کنم. 
افســانه: هیچ وقت از مردم به خاطــر ارتباط با نجفی و  �

قضایای برگ سبز مطهر معذرت خواهی کردید؟
من مسئول و جوابگوی عملکرد خودم هستم و خواهم بود. من 
مسئول عملکرد دیگران که به خاطر منافع خود و طمع سود 
بدون اطلاع سرمایه گذاری کردند نیستم و ربطی به من ندارد. 

هر کس خربزه خورد باید پای لرزش هم بایستد.

مصاحبه گزارش خبری
«محمد خواجه پور

گفتگو

 تولد 1673 نوزاد
 در آغوش ماماهای گراش

در جشــن روز ماما در ســالن همایش دانشکده ی علوم 
پزشکی از ماما های نمونه ی کشوری و شهرستان، تقدیر شد.

بــه گزارش روابط عمومی دانشــکده ی علوم پزشــکی 
گراش؛ در این مراسم دکتر بهمنی، رییس دانشکده علوم 
پزشــکی در مورد دیدگاه وزیر بهداشت در مورد گراش 
گفت:» دیدگاه دکتر هاشمی این است که ما تحصیلات 

تکمیلی را باید در این شهرستان داشته باشیم.« 
او در ادامه در رابطه با رشته ی مامایی اظهار داشت:»پیگیر 
هســتیم که رشــته مامایی را نیز به رشته های موجود 
این دانشــکده اضافه کنیم که از ماماها به غیر از حوزه 
خدماتی و درمانی، در حوزه آموزشی نیز استفاده کنیم.« 
بیمارســتان  زایشــگاه  م ــژده حســن زاده، مســوول 
امیرالمومنین)ع( گراش نیز در این مراسم ضمن قدردانی 
از مسوولین علوم پزشکی گراش، به ارائه گزارش عملکرد 
یک ساله ی زایشــگاه پرداخت و گفت: »در سال ۹۳ و با 
اجرای طرح تحول سلامت عمل سزارین با چهارده درصد 
کاهش به چهل وپنج درصد رســیده است.  در سال ۹۳ 

ماما ها در ۱۶۷۳ زایمان به مادران کمک کرده اند.« 
حسن زاده در مورد خواســته های ماماها از دانشکده ی 
علوم پزشکی گفت:» راه اندازی امکان زایمان بدون درد، 
از آرزو های ما اســت، همچنین تقاضا داریم که ساختار 
مامایی در بیمارستان ایجاد شده و تعداد ماماها بر اساس 

استاندارد وزارت بهداشت افزایش یابد.« 
در این مراســم مژده حســن زاده و ثریا انصاری مامای 
نمونه کشــوری و حوریه رســتم پور و صفیه آتشبار به 

عنوان مامای نمونه شهرستان معرفی شدند.

گفتگوی حاشیه

آن مدرک دکترا

افسانه: یکی از مسایلی که ما با طرفداران شما داریم  �
مساله مدرک تحصیلی شما است؟ الان مدرک رسمی 

شما چیست؟
حسنی: کارشناسی ارشد مدیریت دولتی از شیراز

افسانه: پس قضیه دکتر چیست؟ �
حســنی: دکتــرای بازرگانی غیر حضوری از دانشــگاه 

راچفیلد استرالیا است. 
افسانه: تایید شده است؟ �

حسنی: نه، باید می رفتم از طریق وزارت علوم پیگیری 
می کردم که پیگیــری نکردم. ولی معمــولا یک دوره 
نمایندگــی هم معــادل یک دوره تحصیلی محســوب 

می شود.
افسانه: این البته فقط برای انتخابات است نه مدرک  �

رسمی
حسنی: بله

علی اصغر حسنی- رییس  شورای اسلامی شهر گراش- عکس : محمد رستم پور «

گفتگوی با علی اصغر حسنی رییس شورای شهر گراش در آستانه ی نامزدی انتخابات مجلس

شورا ترمز من شد

تا حالا با حسنی سه گفتگو کرده ام و همه آن ها جنجالی بوده است. بعید نیست که این یکی هم به سرنوشت آن قبلی ها « 
دچار شــود. مصاحبه دی ماه ۱۳۹۳ انجام شــد اما به دلیل انتشار نامنظم افسانه ماند تا روز شورا و اردیبهشت ۹۴ بهانه ای 

برای تنظیم مجدد و انتشار مصاحبه فراهم شود.
برای حسنی فرقی نمی کند که روبه روی چه کسی نشسته باشد وزیر باشد، یک مغاره دار یا یک خبرنگار او حرف اش را « 

می زند و گاهی این حرف ها به ضرر او تمام می شود. اما طرفداران او با جمله »این حسنی است دیگه« از او دفاع می کنند. 
در این مصاحبه هم علی اصغر حسنی بیش از آن که »نماینده سابق« یا »رییس فعلی شورای اسلامی شهر گراش« باشد، 

در ۵۷ سالگی همچنان اصغر حسنی است. همان اصغر حسنی که می شناسید. 

متن کامل گفتگو را در گریشنا بخوانید
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       Fifth Quran 
Olympiad Is Held in 

Gerash
Gerishna: The Fifth Quran and Itrat (The 
Prophet’s Kinship) Olympiad, which is a 
competition for students of the Quranic 
Sciences Colleges all around Iran, was 
inaugurated on Tuesday, April 21st, in 
Gerash, and closed on Friday, April 24th, 
in the amphitheater of Gerash College of 
Medicine.
Dr. Nejati, dean of the Quranic Sciences 
College of Gerash, and the first speaker 
in the inauguration ceremony, welcomed 
male and female students of the 22 Col-
leges who competed in different categories 
(reading, understanding and memorizing 
Quran) in two successive days. As a part 
of this Olympiad, an exhibition of religious 
and Quranic activities was also established 
in the campus of the college.
Quranic Sciences College of Gerash began 
accepting female students in two majors of 
“Interpreting the Holy Quran” and “The 
Sciences of the Holy Quran” in September 
2012. 

  
Some words and expressions in this news story:
The Fifth Quran and Itrat (The Prophet’s 
Kinship( Olympiad: پنجمین المپیاد قرآن و عترت
The Prophet’s Kinship: خاندان پیامبر، عترت
Quranic Sciences Colleges: دانشکده های علوم قرآنی
Exhibition: نمایشگاه

News

»Masoud Ghafoori

با فرا رسیدن جشــن های ماه رجب و شــعبان و در گرماگرم 
روزهای واپســین اردیبهشتی شــوق و آرامش در شهر ما موج 
می زند و جلوه های معنوی ســوق پیدا می کند. شــنبه ای که 

گذشت بعثت حضرت رسول اکرم )ص( بود.
دومین شماره هفته نامه افسانه ویژه دانشکده علوم قرآنی گراش 
در حالی منتشر شد که حامل و بازگو کننده یک اتفاق الهی و 
معنوی  در گراش اســت. در این المپیاد زمینه های رشد قاریان 

ندای الهی در حد نام گراش بود. امید است تجلی نور قرآن 
دلهایمان را منور سازد.

در ماه های آینده هر پانزده روز یک بار با برگزیده ای از خبرهای 
گراش به همراه یک مصاحبه یا گفتگو افسانه را منتشر می کنیم. 
به دلیل فاضی محدود چهار صفحه ای بسیاری از اخبار ممکن 
است که حذف شود اما شــما می توانید برای اطلاع ازآنچه در 

گراش می گذرد چون همیشه به گریشنا سر بزنید.

یادداشت افسانه

website: www.gerishna.com 

 شهرداری 
مشغول کار است

به گزارش روابط عمومی شهرداری گراش با مشخص شدن 
پیمانکار آســفالت خیابان و معابر شهر ، بلافاصله عملیات 
آسفالت انتهای خیابان بســیج و بلوار الله قلی خان مطابق با 

برنامه های ارائه شده شهرداری به پایان رسید.
با آماده بودن زیرســازی این خیابان ها که در سال گذشته 
زیرسازی شده بود و همچنین خرید قیر سهمیه ای، شرایط 
برای ســرعت بخشیدن به کار مهیا بود که بلافاصله پس از 
مشخص شدن پیمانکار این عملیات طی یک هفته به پایان 

رسید. 
خیابان بسیج تا ابتدای ورودی خیابان آزادی آسفالت شده و 
مشکل فاضلاب این خیابان نیز در حال بررسی است. هفته ی 
گذشته مهندسین استان از این منطقه بازدید کردند و پس 
از بررسی شرایط تصفیه فاضلاب و بازگشت به چرخه فضای 

سبز، عملیات اجرایی این پروژه نیز اجرا خواهد شد.
خیابان الله قلی خان در شمال گراش کنار بوستان یاران قرار 
دارد. ساخت این بلوار سه سال پیش آغاز شد. و اما از نوزدهم 
اردیبهشت ماه نیز عملیات آسفالت بلوار رسالت )ورودی بلوار 

از کنار بیمارستان تا ورودی بلوار امام حسین )ع(( آغاز شد.
شهروندان می توانند با توجه به پرتردد بودن مسیر و دوبانده 
شــدن لاین ورودی به شهر از ســمت اوز، در صورت نیاز از 
مسیرهای خیابان رازی - بلوار امام حسین )ع(  و یا خیابان 
شهید مطهری - بلوار امام حسین )ع(  )خیابان های پشت 

بیمارستان( تردد کنند.
با اتمام ساخت ادامه بلوار خلیج فارس در مسیر گراش به لار 
در سال گذشته،عملیات احداث رفوژ وسط بلوار خلیج فارس 
آغاز شــد.مهندس اسدی مســئول واحد عمران شهرداری 
گراش خبر داد، عملیات برش آسفالت قدیمی بلوار آغاز شده 
است و پس از برداشت لایه های اضافی وسط عملیات ساخت 
رفوژ آغاز خواهد شــد. این پروزه به طول ۳ کیلومتر تا پیچ 

معروف کوه نئزه ادامه خواهد داشت.
ب. مدیران شهرســتان باید هر چه سریع تر 
با توجه به اســناد بالادستی همانند بودجه  
سالانه، برنامه پنج ســاله و سند چشم انداز، 
جایگاه شهرســتان را طرح های اســتانی و 
ملی تعریف کنند. در حال حاضر شهرستان 
دارای هیــچ ســهمی از طرح هــای ملی و 
بودجه هــای مرتبط با آن نیســت. به جای 
طرح های موردی باید جایگاه گراش حداقل 
در برنامه های استانی تعریف شود. در اولویت 
اول وضعیت گراش در دو طرح ملی راه آهن 

و انتقــال آب از خلیج فارس باید ســریع تر 
مشخص و تثبت شود.

ت. در میــان خواســته های اختصاصــی 
شهرستان شهرداری ارد و بخشداری فداغ 
می توانند مهمترین اهداف کوتاه مدت و در 
دسترس باشــد که بیش از هر چیز نیاز به 

رایزنی و پیگیری دارد.
پ. با توجه بــه بودجه های تقریبا انقباضی 
دولــت و وضعیت تحریم هــا نباید امیدی 
داشت که بودجه های حداکثر ده میلیاردی 

شهرســتانی بتواند جهشــی در توســعه 
شهرســتان ایجاد کنــد. ناامیدکننده ترین 
بخش سفرهای مســئولین ملی و استانی 
به شهرستان گراش این نبوده که وعده ای 
داده نشــده است بلکه مشکل این است که 
انگار بعد از شهرستان شدن گراش دورنمای 
جدیدی برای گراش ترســیم نشده و ذهن 
مردم با مسائل خرد و موردی مثل محدوده، 
جاده چک چک و سالن محبی درگیر مانده 
اســت. گراشــی ها مردان کارهــای بزرگ 

هســتند اما ضعف ما این است که باید یاد 
بگیریم این کارهای بزرگ باید همراســتا با 
برنامه های دولتی شــود تا ثمربخش باشد. 
بــا گذر از همدلی و همزبانی باید به مرحله 
همراســتایی برســیم و در نهایــت امکان 

همکاری دولت و ملت فراهم شود. 
حرف های همدلانه شــاید چند روزی ما را 
دلخوش کند اما بدون برنامه تدوین شــده، 
هر مســئولی که بیاید چیزی به جز مشتی 

تعریف تحویل مان نخواهد داد.
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